
PROTOKÓŁ  NR XXXVII/2017
XXXVII  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  SUPRAŚLU

w dniu 7 grudnia 2017 r.

     XXXVII sesja Rady Miejskiej odbyła się w Urzędzie Miejskim w Supraślu. Otworzyła ją  o
godz.1500  Przewodnicząca Rady Pani Monika Suszczyńska. Stwierdziła, że na stan 15 radnych w
sesji uczestniczy 14, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały
(w trakcie posiedzenia przybyła jeszcze 1 osoba).
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
       Lista obecności stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Monika Suszczyńska – przedstawiła propozycję porządku dziennego,
- poinformowała, że Pan Burmistrz złożył 2 wnioski do porządku dziennego :

1) dot. wprowadzenia do porządku dziennego projektu uchwały w sprawie
zmiany uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ścieków na rok 2017, 

2) dot. wprowadzenia do porządku dziennego projektu uchwały w sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego części gminy Supraśl w rejonie wsi
Zaścianki i Grabówka,

Mariusz Żukowski – postawił wniosek o zdjęcie z porządku dziennego pkt 5 „k”
Nina Kubajewska – postawiła wniosek o przesunięcie na początek pkt 5 „q” i „r”
Józef Fiłonowicz – postawił wniosek o przesunięcie pkt 6 dot. rozpatrzenia 3 skarg na początek,

stanowisko Rady – jednogłośnie za wprowadzeniem do porządku
dziennego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały

w sprawie ustalenia dopłaty do ścieków na rok 2017,
(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

stanowisko Rady – jednogłośnie za wprowadzeniem do porządku
dziennego projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części gminy Supraśl w rejonie wsi Zaścianki i Grabówka,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

stanowisko Rady – jednogłośnie za zdjęciem z porządku dziennego pkt 5 „k”
(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

stanowisko Rady – jednogłośnie za przesunięciem na początek pkt 5 „q” i „r”
(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

stanowisko Rady – za przesunięciem pkt 6 dotyczącego 
rozpatrzenia 3 skarg na początek głosowało 6 radnych,

przeciw 8,
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Jednogłośnie (14 radnych za) przyjęto następujący porządek dzienny :

1. Otwarcie obrad - przyjęcie porządku dziennego.
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza od ostatniej sesji.
3. Sprawozdanie z działalności stałych komisji rady od ostatniej sesji.
4.

a) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Supraśl za rok szkolny 2016/2017
b) podjęcie  uchwały  w  sprawie  powołania  Rady  Seniorów  Gminy  Supraśl  oraz  nadania  jej

statutu,
i) w sprawie przyjęcia Programu Polityki Senioralnej na lata 2018-2022 w Gminie Supraśl

5. Rozpatrzenie projektów uchwał :
a)1 w sprawie zmiany uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Sportowych

w Supraślu w Sportową Szkołę Podstawową im. Ferdynanda Mareckiego w Supraślu,
a)2 w sprawie zmiany uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół im. Elizy

Orzeszkowej  w Sobolewie w Szkołę Podstawową im. Elizy Orzeszkowej w Sobolewie,
a)3 w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły

Podstawowej  w  Zespole  Szkolno–Przedszkolnym  im.  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  w
Ogrodniczkach w ośmioletnią  Szkołę  Podstawową im.  Ochotniczych Straży  Pożarnych w
Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Ogrodniczkach, 

b)  w  sprawie  wysokości  i  zasad  ustalania  oraz  rozliczania  dotacji  celowej  dla  podmiotów
prowadzących żłobki na terenie Gminy Supraśl,

c)  w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Supraśl z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018”

d)1 w sprawie zmiany uchwały na wyrażenie zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający
rok budżetowy i zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot.  budowy
kanalizacji deszczowej w ul.Tygrysiej w Sobolewie),

d)2 w sprawie zmiany uchwały na wyrażenie zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający
rok budżetowy i zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot.  budowy
kanalizacji deszczowej w rejonie ulic : Dębowa – Ciołkowskiego w Grabówce),

d)3 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający rok budżetowy i
zabezpieczenie  środków  finansowych  na  realizację  zadania  (dot.  przebudowy  ulicy
dojazdowej do ul.Białostockiej w Grabówce),

d)4 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy i zabezpieczenie środków finansowych na
sporządzenie  dokumentacji  z  zakresu  ochrony  środowiska,  inwestycji  polegającej  na
przedłużeniu bulwarów w Supraślu,

d)5 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający rok budżetowy i
zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot. wykonania ekspertyzy/opinii
biegłego specjalisty w dziedzinie hydrologii, budownictwa wodnego i melioracji, w zakresie
naruszenia stosunków wodnych),

d)6 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający rok budżetowy i
zabezpieczenie  środków  finansowych  na  realizację  zadania  (dot.  wykupu  sieci  wodno-
kanalizacyjnej w Supraślu),

d)7 w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres
przekraczający rok budżetowy i zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania
(dot.  zagospodarowania doliny rzeki  Supraśl  – budowa kładki  wraz  z  remontem jazu na
rzece Supraśl),

d)8 w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres
przekraczający rok budżetowy i zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania
(dot. budowy drogi w Henrykowie – etap II),

d)9 w  sprawie  ustalenia  dopłaty  do  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  na  rok  2018  dla
Komunalnego Zakładu Budżetowego w Supraślu na terenie Gminy Supraśl,

e) w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2017 r.
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f) w sprawie zmiany WPF Gminy Supraśl,
g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu czystości i porządku na terenie

Gminy Supraśl,
h) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  szczegółowego  sposobu  i  zakresu

świadczenia usług w zakresie  odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od
właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy,

i) w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu  Rewitalizacji Gminy Supraśl na lata 2017-2023,
j)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego części gminy Supraśl w rejonie wsi Zaścianki i Grabówka,
k) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ścieków na rok 2017
l) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  żądania  zwrotu  bonifikaty  udzielonej  od

opłaty  za  przekształcenie  prawa  użytkowania  wieczystego  w  prawo  własności,
nieruchomości oznaczonej jako działka nr 1859/6 o powierzchni 0,0480 ha położonej przy
ul.Krasny Las 25 w Supraślu,

m) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości i zwolnienia z obowiązku
zbycia tej nieruchomości w drodze przetargu,

n) w sprawie  przyjęcia  gminnego programu osłonowego w zakresie  zmniejszenia  wydatków
poniesionych na leki przez mieszkańców Gminy Supraśl na 2018 r.

o) w sprawie przyjęcia „Programu zapobiegania zakażeniom wirusem brodawczaka ludzkiego
w Gminie Supraśl” w latach,

p) w  sprawie  przyjęcia  „Programu  zdrowotnego  -  szczepienie  przeciwko  grypie  dla  osób
powyżej 65 roku życia w Gminie Supraśl na lata 2018-2020,

q) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego części gminy Supraśl w rejonie wsi Zaścianki i Grabówka,

Rozpatrzenie skarg :
a) na Burmistrza Supraśla za dyskryminowanie wyborców okręgu nr 5 w Supraślu,
b) na Burmistrza Supraśla za przerwanie remontu budynku przy ul.Lewitówka 31,
c) na bezczynność organu wykonawczego Gminy Supraśl  w sprawie rozpatrzenia pisma

dot. ustawienia dodatkowego przystanku autobusowego dla linii 105
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.
Interpelacje i zapytania radnych.
Przyjęcie protokołów z XXXV  i XXXVI sesji.
Wolne wnioski i informacje.
Zakończenie.

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.2

Sprawozdanie z działalności Burmistrza od ostatniej sesji (zał. nr 2):

W  dyskusji  głos  zabierali  m.in.  :  Tadeusz  Karpowicz,  Józef  Fiłonowicz,  Ludmiła  Sawicka  i
Radosław Sakowski. 
Odnośnie pkt 13, 14 i 15 sprawozdania - dot. wykupu gruntów pod drogi - radna Ludmiła Sawicka
zapytała kiedy to było opiniowane przez Komisję Infrastruktury i co sprawiło, że wybrano akurat te
ulice, a nie inne. O odpowiedź poprosiła na piśmie.
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.3

Sprawozdanie z działalności stałych komisji rady od ostatniej sesji :

Daniel Sadowski – złożył sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowo-Gospodarczej,
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Bernard Prochaski – złożył sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury,
Dawid  Sienkiewicz  –  złożył  sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Stypendialnej  im.  Józefiny
Zachert

oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu,
Artur Olechno – złożył sprawozdanie z działalności Komisji ds. Uzdrowiska i Ochrony Zdrowia,
Ad.4 

a) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Supraśl za rok szkolny 2016/2017 
(zał. nr 3)

b) podjęcie uchwały w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Supraśl oraz nadania jej statutu :

Burmistrz – omówił projekt uchwały,

uchwałę Nr XXXVII/435/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
(zał. nr 4)

c) w sprawie przyjęcia Programu Polityki Senioralnej na lata 2018-2022 w Gminie Supraśl :

uchwałę Nr XXXVII/436/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
(zał. nr 5)

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.5

Rozpatrzenie projektów uchwał :

a)1 w sprawie zmiany uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Sportowych w
Supraślu w Sportową Szkołę Podstawową im. Ferdynanda Mareckiego w Supraślu :

Mariusz Żukowski – omówił projekt uchwały,
Dawid Sienkiewicz – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała powyższy

projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/437/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
(zał. nr 6)

a)2 w sprawie zmiany uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół  im. Elizy
Orzeszkowej  w Sobolewie w Szkołę Podstawową im. Elizy Orzeszkowej w Sobolewie :

Mariusz Żukowski – omówił projekt uchwały,
Dawid Sienkiewicz – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała powyższy

projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/438/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,
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(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
(zał. nr 7)

a)3 w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  sześcioletniej  Szkoły
Podstawowej  w  Zespole  Szkolno–Przedszkolnym  im.  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  w
Ogrodniczkach  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  w
Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Ogrodniczkach :

Mariusz Żukowski – omówił projekt uchwały,
Dawid Sienkiewicz – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała powyższy

projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/439/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
(zał. nr 8)

a)4 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej od  opłaty za
przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, nieruchomości oznaczonej
jako działka nr 1859/6 o powierzchni 0,0480 ha położonej przy ul.Krasny Las 25 w Supraślu
(zał. nr 9) :

Bernard  Prochaski  –  poinformował,  że  Komisja  Infrastruktury  zaopiniowała  powyższy  projekt
uchwały negatywnie,

Daniel  Sadowski  -  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  również  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały negatywnie,

Grażyna Piotrowska – poprosiła Radę o odstąpienie żądania zwrotu bonifikaty, że względu na trudną
sytuację materialną,

Bernard  Prochaski  –  stwierdził,  że  rozumie trudną sytuację  finansową Pani  Piotrowskiej,  ale  w
takiej sytuacji nie kupuje się mieszkania w stanie deweloperskim,

Artur Olechno – stwierdził, że biorąc pod uwagę w jak trudnej sytuacji znajduje się Pani Piotrowska
jest za pozytywnym załatwieniem tej sprawy,

Mariusz Żukowski – podkreślił, że w tym przypadku nie ma żadnej bezpośredniej straty dla gminy,
Burmistrz – stwierdził,  że jest to sytuacja szczególna i również jest za odstąpieniem od żądania

zwrotu bonifikaty,
Paweł Koronkiewicz – stwierdził, że jest za rozłożeniem tej kwoty na raty,
Krystyna Woronko – postawiła wniosek, aby połowę tej kwoty umorzyć, a połowę rozłożyć na raty,
Mariusz  Żukowski  –  wyjaśnił,  że  ustawa  nie  zezwala  na  rozłożenie  tej  należności  na  raty,  ale

należałoby to jeszcze przeanalizować pod kątem uznania tej  kwoty jako
należność cywilno-prawna,

Radosław Sakowski – postawił wniosek o przełożenie tej sprawy na następną sesję, po to aby Urząd
Miejski mógł tę sprawę jeszcze raz przeanalizować,

Dawid Sienkiewicz – wnioskował aby uchwałę w tej sprawie podjąć jednak na dzisiejszej sesji,

stanowisko Rady – za zdjęciem z porządku dziennego
powyższego punku głosowało 8 radnych, przeciw 3

i 4 wstrzymało się od głosowania

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Tadeusz  Karpowicz  –  postawił  wniosek  aby  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Lokalnego
Programu  Rewitalizacji Gminy Supraśl na lata 2017-2023 przesunąć zaraz
po kolejnym punkcie,

stanowisko Rady – jednogłośnie za przyjęciem powyższego wniosku,
(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)

b)1 rozpatrzenie uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla
podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Supraśl :

Dawid Sienkiewicz – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu skierowała ten projekt
uchwały do ponownego przeanalizowania przez Urząd Miejski,

Anna Kalinowska-Chraniuk – omówiła projekt uchwały,
 -  m.in. poinformowała, że gmina Białystok w ogóle nie dotuje żłobków

niepublicznych, 
 -  gm. Michałowo, Zabłudów i Gródek nie mają żłobków,
 -  w gm. Wasilków do końca 2016 r. obowiązywała uchwała dotacyjna i

dotacja  wynosiła  tam  300  zł,  natomiast  od  1  stycznia  2017  r.
zmieniono  formę  dotowania  placówek  niepublicznych  i  teraz  te
placówki są dotowane w ramach otwartego konkursu, dotacja wynosi
300 zł , 

 - średni koszt czesnego, które ponoszą rodzice to około 650 zł,
 - jeżeli chodzi o Czarną Białostocką to została tam podjęta uchwała, na

mocy której żłobki niepubliczne są dotowane w wysokości 200 zł na
jedno dziecko, kluby dziecięce 100 zł do jednego dziecka,

 - w Czarnej Białostockiej nie ma żłobków niepublicznych, są 2 kluby
dziecięce,

 - w Choroszczy funkcjonuje tylko żłobek publiczny, czesne to 500 zł za
jedno dziecko,

 -  w  Juchnowcu  Kościelnym  nie  ma  uchwały  dla  żłobków
niepublicznych,

 - z powyższego wynika, że te 200 zł dotacji w przypadku naszej gminy
jest porównywalne do innych gmin,

Ludmiła  Sawicka  –  stwierdziła,  że  trzeba  zrobić  wszystko,  aby z  tego żłobka mogły  korzystać
przede wszystkim dzieci z naszej gminy,

Dawid Sienkiewicz – postawił wniosek aby w regulaminie tego żłobka zapisać,  że w pierwszej
kolejności przyjmowane będą dzieci z Gminy Supraśl,

uchwałę Nr XXXVII/440/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
(zał. nr 10)

b)2 rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu  Rewitalizacji Gminy Supraśl na
lata 2017-2023 :

Pani Małgorzata Paszko omówiła projekt uchwały, łącznie z autopoprawkami.
Bernard  Prochaski  –  poinformował,  że  Komisja  Infrastruktury  zaopiniowała  projekt  uchwały

pozytywnie,
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uchwałę Nr XXXVII/441/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
(zał. nr 11)

d) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Supraśl z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018” :

Dawid Sienkiewicz – poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała ten projekt
uchwały pozytywnie, z jedną poprawką dotyczącą zapisu dot. zamieszczania
przez stowarzyszenia informacji na stronie internetowej Urzędu,

Burmistrz  –  zaproponował  aby  zapis  dotyczący  zamieszczania  informacji  przez  organizacje
pozarządowe pozostawić w takich kształcie jak było dotychczas,

Michał  Kozłowski  –  wyjaśnił,  że  chodzi  mu tylko o to,  aby w § 5 ust.2  pkt  1 „a” dopisać po
przecinku  „…udostępnienie  na  stronie  internetowej  gminy  możliwości
umieszczania  informacji  o  działaniach  prowadzonych  przez  organizacje
pozarządowe.”

Burmistrz – podkreślił, że to Urząd decyduje jakie informacje są zamieszczane na naszej stronie
internetowej, ewentualnie musi to być oddzielna strona,

Artur Olechno – zwrócił   uwagę, że przecież i  tak zawsze ostateczna decyzja o tym co będzie
zamieszczone na stronie internetowej gminy, będzie należała do Burmistrza,

Monika  Suszczyńska  – poprosiła  o  przegłosowanie  wniosku,  aby §  5 ust.2  pkt  1  „a”  otrzymał
brzmienie  „a)  prowadzenie  na  stronie  internetowej  Gminy  serwisu
informacyjnego dla organizacji pozarządowych, udostępnianie na stronie
internetowej  gminy  możliwości  umieszczania  informacji  o  działalności
organizacji pozarządowych,”

stanowisko Rady – za przyjęciem powyższego wniosku
głosowało 6 radnych, przeciw 3 i 6 wstrzymało się od głosowania,

uchwałę Nr XXXVII/442/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 11 głosach za i 4 wstrzymujących się

 od głosowania,
 (zał. nr 12)

d)1 w sprawie zmiany uchwały na wyrażenie zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający rok
budżetowy  i  zabezpieczenie  środków  finansowych  na  realizację  zadania  (dot.  budowy
kanalizacji deszczowej w ul.Tygrysiej w Sobolewie) :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/443/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
 (zał. nr 13)
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d)2 w sprawie zmiany uchwały na wyrażenie zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający rok
budżetowy  i  zabezpieczenie  środków  finansowych  na  realizację  zadania  (dot.  budowy
kanalizacji deszczowej w rejonie ulic : Dębowa – Ciołkowskiego w Grabówce) :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/444/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
 (zał. nr 14)

d)3 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy na  okres  przekraczający  rok  budżetowy i
zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot. przebudowy ulicy dojazdowej
do ul.Białostockiej w Grabówce) :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/445/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
 (zał. nr 15)

d)4 w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie  umowy i  zabezpieczenie  środków finansowych na
sporządzenie  dokumentacji  z  zakresu  ochrony  środowiska,  inwestycji  polegającej  na
przedłużeniu bulwarów w Supraślu :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/446/2017 w sprawie jw. podjęto 
przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się od głosowania,

(zał. nr 16)

d)5 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy na  okres  przekraczający  rok  budżetowy i
zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot. wykonania ekspertyzy/opinii
biegłego specjalisty w dziedzinie hydrologii,  budownictwa wodnego i melioracji,  w zakresie
naruszenia stosunków wodnych) :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę  pozytywnie,  z  zaznaczeniem  aby  w  §  1  dopisać,  że  dotyczy  to
Henrykowa,

uchwałę Nr XXXVII/447/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
 (zał. nr 17)
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d)6 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy na  okres  przekraczający  rok  budżetowy i
zabezpieczenie  środków  finansowych  na  realizację  zadania  (dot.  wykupu  sieci  wodno-
kanalizacyjnej w Supraślu) :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/448/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
 (zał. nr 18)

d)7 w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres
przekraczający  rok  budżetowy i  zabezpieczenie  środków finansowych na  realizację  zadania
(dot. zagospodarowania doliny rzeki Supraśl – budowa kładki wraz z remontem jazu na rzece
Supraśl):

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/449/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
 (zał. nr 19)

d)8 w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres
przekraczający  rok  budżetowy i  zabezpieczenie  środków finansowych na  realizację  zadania
(dot. budowy drogi w Henrykowie – etap II) :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  powyższą
uchwałę pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/450/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
 (zał. nr 20)

d)9  w  sprawie  ustalenia  dopłaty  do  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  na  rok  2018  dla
Komunalnego Zakładu Budżetowego w Supraślu na terenie Gminy Supraśl :

Marek Szutko – poinformował, że do projektu uchwały wkradł się mały błąd, w § 1 powinno być
tylko „… zbiorowym odprowadzaniu ścieków” (bez „zaopatrzenia w wodę”)

-   omówił projekt uchwały,
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-   m.in. poinformował, że w przyszłym roku będzie obowiązywała kwota 1,85 zł/m3

wody  i  9  zł/m3 odprowadzonych  ścieków,  zaznaczył  jednocześnie,  że  decyzją
Burmistrza do każdego m3 ścieków gmina będzie dopłacała 1,70 zł,

Tadeusz Karpowicz – zapytał ile m3 ścieków odprowadzono w tym roku,
Marek Szutko – wyjaśnił, że stawki za wodę i ścieki kalkulowane są za okres od 1.09. do 31.08. ,  a

nie za rok kalendarzowy,
Tadeusz Karpowicz – postawił wniosek aby dopłata do 1m3 ścieków wynosiła 2,7 zł,
Krystyna Woronko – stwierdziła, że jej zdaniem pozostawienie dla mieszkańców ceny za ścieki na

tym samym poziomie jest uzasadnione,
Tadeusz Karpowicz – zwrócił uwagę, że gmina nic nie robi aby zmniejszyć ubytki na ściekach, tylko

co roku zwiększa dopłatę,
Daniel Sadowski –   podkreślił, że ten problem trwa od wielu lat i nikt nie wie jak go rozwiązać,

-   jego  zdaniem największe  straty  wynikają  z  przenikania  do  kanalizacji  wód
gruntowych, chociaż zdarzają się również przypadki podłączenia do kanalizacji
rynien z domów,

Paweł Koronkiewicz –  stwierdził, że należałoby się zastanowić nad powołaniem jakiegoś eksperta,
który wskazałby co należy zrobić, aby tę sytuację naprawić,

Burmistrz – stwierdził, że powołał specjalny Zespół, którego zadaniem było znalezienie przyczyn
tak  dużych  strat  na  ściekach  i  przedstawienie  propozycji  działań,  które
zminimalizowały by straty,

   -  niestety Zespół nie wskazał dalszej drogi postępowania,
   -  może takim wyjściem byłoby wybudowanie 2 oczyszczalni ścieków, w Supraślu i w

Grabówce, a może jednej zbiorczej oczyszczalni, ale aby poczynić jakiekolwiek kroki
w tym kierunku, gmina musi mieć jakieś opracowanie na piśmie sporządzone przez
eksperta,

Józef Fiłonowicz – stwierdził, że jest techniczna możliwość połączenia wodociągu z Grabówki z
Ogrodniczkami i  wówczas nie trzeba by było remontować stacji  uzdatniania
wody w Ogrodniczkach i byłaby to duża oszczędność,

Monika  Suszczyńska  –  poprosiła  o  przegłosowanie  wniosku  Pana  Karpowicza  o  zwiększenie
dopłaty gminy do ścieków do 2,7 zł/m3,

- zwróciła jednocześnie uwagę, że w przypadku dopłaty w wysokości 1,7 zł
będzie to koszt około 596 tys. zł, natomiast gdy ta dopłata wyniesie 2,7 zł, to
koszty wzrosną o kolejne 376 tys. zł,

stanowisko Rady – za wnioskiem radnego Karpowicza 
głosowało 4 radnych, przeciw 10 i 1 wstrzymał się od głosowania,

Monika Suszczyńska – poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały z kwotą dopłaty w wysokości
1,7 zł/m3 i z uwzględnieniem autopoprawki, o której na początku mówił Pan
Szutko,

uchwałę Nr XXXVII/451/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się

od głosowania,
(zał. nr 21)

e) w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2017 r. :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  projekt
uchwały w powyższej sprawie pozytywnie, łącznie z autopoprawką,
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Radosław Sakowski – postawił wniosek aby 25 tys. przeznaczone na zakup 2 choinek świetlnych,
przesunąć na stypendia im. Józefiny Zachert (na ten rok),

stanowisko Rady – za wnioskiem radnego Sakowskiego 
głosowało 6 radnych, przeciw 9 ,

Paweł Koronkiewicz – postawił wniosek o zakończenie dyskusji,

stanowisko Rady – za zakończeniem dyskusji 
głosowało 11 radnych, przeciw 2 
i 2 wstrzymało się od głosowania

uchwałę Nr XXXVII/452/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 10 głosach za, 2 przeciw

 i 3 wstrzymujących się od głosowania,
(zał. nr 22)

f) w sprawie zmiany WPF Gminy Supraśl :

Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała  projekt
uchwały w powyższej sprawie pozytywnie,

Lucyna Majewska – omówiła projekt uchwały (łącznie z autopoprawką),

uchwałę Nr XXXVII/453/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 9 głosach za

 i 5 wstrzymujących się od głosowania,
(zał. nr 23)

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu czystości i porządku na terenie
Gminy Supraśl :

Bernard  Prochaski  –  poinformował,  że  Komisja  Infrastruktury  zaopiniowała  powyższy  projekt
uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/454/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych)
(zał. nr 24)

h) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia
usług  w  zakresie   odbierania  i  zagospodarowania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy :
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Bernard  Prochaski  –  poinformował,  że  Komisja  Infrastruktury  zaopiniowała  powyższy  projekt
uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/455/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych)
(zał. nr 25)

j) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego części gminy Supraśl w rejonie wsi Zaścianki i Grabówka :

Bernard  Prochaski  –  poinformował,  że  Komisja  Infrastruktury  zaopiniowała  powyższy  projekt
uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/456/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych)
(zał. nr 26)

k) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do ścieków na rok 2017 :

Marek Szutko – omówił projekt uchwały

uchwałę Nr XXXVII/457/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych)
(zał. nr 27)

m) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie zabudowanej nieruchomości i zwolnienia z obowiązku
zbycia tej nieruchomości w drodze przetargu :

Bernard  Prochaski  –  poinformował,  że  Komisja  Infrastruktury  zaopiniowała  powyższy  projekt
uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/458/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 8 głosach za i 4 wstrzymujących się od głosowania,

 (zał. nr 28)

n) w  sprawie  przyjęcia  gminnego  programu  osłonowego  w  zakresie  zmniejszenia  wydatków
poniesionych na leki przez mieszkańców Gminy Supraśl na 2018 r. :

Artur  Olechno  –  poinformował,  że  Komisja  ds.  Uzdrowiska  i  Ochrony  Zdrowia  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/459/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych)
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(zał. nr 29)

o) w sprawie przyjęcia „Programu zapobiegania zakażeniom wirusem brodawczaka ludzkiego w
Gminie Supraśl” w latach 2018-2020 :

Artur  Olechno  –  poinformował,  że  Komisja  ds.  Uzdrowiska  i  Ochrony  Zdrowia  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/460/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
(zał. nr 30)

p) w sprawie przyjęcia „Programu zdrowotnego - szczepienie przeciwko grypie dla osób powyżej
65 roku życia w Gminie Supraśl na lata 2018-2020 :

Artur  Olechno  –  poinformował,  że  Komisja  ds.  Uzdrowiska  i  Ochrony  Zdrowia  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XXXVII/461/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
(zał. nr 31)

q) w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego części gminy Supraśl w rejonie wsi Zaścianki i Grabówka :

uchwałę Nr XXXVII/462/2017 w sprawie jw.
podjęto jednogłośnie,

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
(zał. nr 32)

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.6

Rozpatrzenie skarg :

a) na Burmistrza Supraśla za dyskryminowanie wyborców okręgu nr 5 w Supraślu (zał. nr 33) :

Józef Fiłonowicz –  stwierdził,  że  temat  jest  ogólnie znany, wielokrotnie poruszany na różnych
komisjach, więc o szczegółach nie będzie mówił,

-   niestety pomimo, że na poszczególnych komisjach wnioski były opiniowane
pozytywnie, to Burmistrz nigdy nie dopuszczał do ich realizacji,

-   postawił wniosek o uznanie skargi za zasadną,
Burmistrz – wyjaśnił, że budżet gminy uchwala Rada Miejska, a nie Burmistrz,
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-  niestety te wszystkie wnioski, o których mówił radny Fiłonowicz nie przebiły się na
sesjach,  ponieważ  Pan  Fiłonowicz  nie  potrafił  przekonać  do  swoich  pomysłów
radnych,

-   dlatego też jego zdaniem ta skarga jest niezasadna,
Dawid Sienkiewicz – postawił wniosek o zakończenie dyskusji,

stanowisko Rady – za zakończeniem dyskusji głosowało 
10 radnych, przeciw 3 i 1 wstrzymał się od głosowania,

Monika Suszczyńska – poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Fiłonowicza o uznaniu skargi
za zasadną,

stanowisko Rady – za uznaniem powyższej skargi za zasadną
głosowało 4 radnych, przeciw 8 i 2 wstrzymało się od głosowania,

Monika Suszczyńska – poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały z zapisem, że skargę uznaje się
za niezasadną,

uchwałę Nr XXXVII/463/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 8 głosach za, 4 przeciw

 i 2 wstrzymujących się od głosowania,
 (zał. nr 34)

b) na Burmistrza Supraśla za przerwanie remontu budynku przy ul.Lewitówka 31  (zał. nr 35) :

Maria Domańska-Kuźnia –   zreferowała temat,
-  m.in.  przypomniała,  że  początkowo  na  remont  ich  domu  było

przeznaczone 100 tys. zł, potem ta kwota zmniejszyła się do 60 tys. ,  a
w końcu wyremontowano tylko dach,

-   w domu jest bardzo zimno, a na ogrzewanie idą ogromne pieniądze,
-  powodem  przerwania  remontu  jest  podobno  fakt,  że  jedna  ze

współwłaścicielek nie wyraża zgody na partycypację w kosztach,
Józef Fiłonowicz – stwierdził, że jego zdaniem ta skarga jest zasadna,
Monika  Suszczyńska  –  stwierdziła,  że  najemcy  tego  budynku  mają  całkowitą  rację  oczekując

poprawy stanu budynku w którym mieszkają,
- niestety prawo w tym zakresie jest jasne i żadna skarga tu nie pomoże,
- wyjścia są dwa, albo należy w jakiś sposób wyjść ze stanu współwłasności,

albo wykonać ten remont zastępczo i wejść na drogę sądową,
Burmistrz  –  podkreślił,  że  adresatem  tej  skargi  nie  powinien  być  Burmistrz,  ponieważ  nie

administruje tym budynkiem, budynkami komunalnymi administruje KZB,
- nie jest to również wina Kierownika KZB, który gdyby mógł to ten remont by wykonał,

a niestety zgodnie z prawem nie może tego wykonać, 
Eliza Dec – stwierdziła, że mieszka w tym budynku od roku, mieszkanie pomimo remontu wewnątrz

jest nadal bardzo zimne, nawet zamarza woda,
Monika Suszczyńska - stwierdziła, że akurat w tym przypadku potrzebne są działania prawne, albo

związane z przyznaniem lokali zastępczych, albo dochodzenia roszczeń w
stosunku do współwłaściciela,

-  jej  zdaniem  ta  skarga  nie  jest  zasadna,  ale  tylko  ze  względu  na
uwarunkowania prawne,
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- stwierdziła, że oczekuje od Burmistrza, że przedstawi harmonogram działań,
albo  rozwiązania,  które  w  najbliższym czasie  podejmie  w  celu  poprawy
warunków mieszkaniowych lokatorów tego budynku,

Burmistrz  –  zaproponował,  że  wyśle  Kierownika  KZB,  aby  zobaczył,  co  tam  można  zrobić
wewnątrz tego budynku (jak można go ocieplić od środka - łącznie z podłogą),

Monika  Suszczyńska  –  poprosiła  Przewodniczącego  Komisji  Infrastruktury,  aby  na  najbliższym
posiedzeniu poruszył ten temat,

- postawiła wniosek o zakończenie dyskusji,

stanowisko Rady – za zakończenie dyskusji głosowało
11 radnych, przeciw 1 i 1 wstrzymał się od głosowania,

Monika Suszczyńska – poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały z zapisem, że skargę uznaje się
za niezasadną,

uchwałę Nr XXXVII/464/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 7 głosach za, 4 przeciw

 i 3 wstrzymujących się od głosowania,
 (zał. nr 36)

c) na  bezczynność  organu  wykonawczego  Gminy  Supraśl  w  sprawie  rozpatrzenia  pisma  dot.
ustawienia dodatkowego przystanku autobusowego dla linii 105  (zał. nr 37) :

Tadeusz Karpowicz – omówił skargę,
Burmistrz – stwierdził, że nie jest prawdą, że nie podjęto żadnych działań,

-  działania podjęto i są na to dowody na piśmie,
Marek Szutko – dodał, że sprawa jest cały czas w toku,
Artur Olechno – zaproponował aby uznać skargę za niezasadną,

uchwałę Nr XXXVII/465/2017 w sprawie jw.
podjęto przy 7 głosach za i 6 przeciw,

 (zał. nr 38)

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.7

       Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji :

nie było

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.8

Interpelacje i zapytania radnych :

nie było
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-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.9

 Przyjęcie protokołów z XXXV i XXXVI sesji :

stanowisko Rady – za przyjęciem protokołu z XXXV sesji
głosowało 8 radnych, 4 wstrzymało się od głosowania,

stanowisko Rady – za przyjęciem protokołu z XXXVI sesji
głosowało 8 radnych, 4 wstrzymało się od głosowania,

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.10 

Wolne wnioski i informacje :

Monika  Suszczyńska  – poinformowała,  że  do  Rady Miejskiej  wpłynęło  wezwanie  do usunięcia
naruszenia  interesu  prawnego  złożone  przez  Panią  Janulis  i  będzie  ono
rozpatrzone na następnej sesji,

 -  wpłynęła też petycja mieszkańców ul.Paryskiej w Grabówce,
 -  wpłynęła również petycja sołtysa i mieszkańców Sołectwa Ogrodniczki,
 -  wniosek w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Pawła Koronkiewicza do

Rady Miejskiej złożył radny Józef Fiłonowicz,
Leonard Krzyżaniak – poinformował, że w ubiegłym tygodniu były wywożone do Zaścianek ścieki

z Ogrodniczek, czy gmina coś o tym wie,
Daniel Sadowski – wyjaśnił, że w związku z tym, że trzeba było zatrzymać przepływ ścieków na

odcinku  Ogrodniczki  –  Białystok,  w  związku  z  przekładaniem  rur
kanalizacyjnych,  firma  modernizująca  drogę  zmuszona  była  wynająć  wozy
asenizacyjne, które na bieżąco musiały wywozić te ścieki,

Krystyna Woronko – stwierdziła, że w związku ze wzmożonym ruchem przez Karakule i Sowlany,
pozapadały się tam studzienki w drodze powiatowej,

- w związku z tym po zakończeniu inwestycji drogowej należałoby zgłosić do
Powiatu, aby zrobiono przegląd tych studzienek i ewentualnie je podniesiono,

Józef Fiłonowicz – postawił wniosek aby 25 tys. zł przeznaczone na zakup 2 choinek przeznaczyć w
2018 r. na remont budynku przy ul.Lewitówka 31,

Monika Suszczyńska –  stwierdziła, że nie podda tego wniosku pod głosowanie, ponieważ dyskusja
nad zmianami w budżecie na 2017 r. już była,

Artur  Olechno  –  zapytał  czy  zostały  podjęte  jakieś  działania  w  sprawie  drożności  ulicy  w
Zaściankach,

(ul.Marcina przy domu opieki)
Dawid Sienkiewicz – postawił wniosek o zakończenie dyskusji,

stanowisko Rady – za zakończeniem dyskusji głosowało
7 radnych, przeciw 3 i 2 wstrzymało się od głosowania,

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.11
 
        Zakończenie :
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         W związku z wyczerpaniem porządku dziennego na tym sesję o godz.2300  zakończono.

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Protokołował :                                                                                       Przewodnicząca Rady
Marian Brajczewski                                                                               
                                                                                                 mgr Monika Suszczyńska
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